



تعميم Circular

To: All airline offices, training centers and institutes, and aviation recreational organization (clubs), and air cargo service providers in Kingdom of Saudi Arabia.

إلى: جميع مكاتب خطوط الطيران، ومراكز ومعاهد التدريب، وأندية الطيران، شركات الشحن الجوي بالمملكة العربية السعودية.

Subject: Linking with Shomous (2) Platform.

الموضوع: الربط مع نظام شوموس (٢) المطور.

Reference:

- Telegram of H.E. General Security Administrator No. 4302315922/6/S dated 3/5/1444 H.
- Telegram of H.E. National Information Center Administrator for National Platforms No. 3102 dated 1/4/1444 H.

- المرجع:**
- برقية معالي مدير الأمن العام رقم ٢٣١٥٩٢٢/٤٣٠٢٣١٥٩٢٢/٦/س وتاريخ ١٤٤٤/٥/٣ هـ
 - برقية سعادة مساعد مدير مركز المعلومات الوطني للمنصات الوطنية رقم ٣١٠٢ وتاريخ ١٤٤٤/٤/١ هـ.

Brief:

Shomous security platform has been updated to become (Shomous 2) which is intended to integrate and automate (API) with active sectors including (airline offices, training centers and institutes, and aviation recreational organization (clubs), and air cargo service providers) in order to share the information of the organizations and users.

نبذة:

تم تطوير نظام شوموس الأمني وإطلاق النسخة الجديدة بمسمى (شوموس ٢) حيث يستهدف في نسخته المطورة لتكامل والربط الآلي (API) مع القطاعات الحيوية المختلفة و من ضمنها (مكاتب خطوط الطيران، مراكز ومعاهد التدريب، وأندية الطيران، وشركات الشحن الجوي) وذلك لنقل بيانات الجهات والأشخاص مرتادي هذه الجهات.

Instructions:

All airline offices, training centers and institutes, and aviation recreational organization (clubs), and air cargo service providers must contact and coordinate with the National Information Center to link to (Shomous 2) and provide the required information. Contact Mishal AIOsaimi (0554445971)

التعليمات:

يجب على جميع مكاتب خطوط الطيران، ومراكز ومعاهد التدريب، وأندية الطيران، وشركات الشحن الجوي التواصل والتنسيق مع مركز المعلومات الوطني للربط مع نظام (شوموس ٢) وتوفير البيانات المطلوبة. يمكنكم التنسيق مع الأستاذ/ مشعل العصيمي على الجوال رقم (٠٥٥٤٤٤٥٩٧١).

سليمان

رئيس الهيئة العامة للطيران المدني
President of General Authority of Civil Aviation

السليمان

عبدالعزیز بن عبدالله الدعيلج
Abdulaziz A Alduailej